
 

 
 

Vallei en Veluwe 
Wij benaderden de verkiesbare partijen bij de waterschappen in ons gebied en vroegen ze te 

antwoorden op onderstaande vijf vragen. In de afbeelding eronder zie je in één oogopslag hoe 

de partijen gereageerd hebben ten opzichte van de hengelsport. Onder de afbeelding kun je de 

uitgebreide antwoorden per waterschap verkiesbare partij downloaden en lezen. 

Vragen 

1. Wilt u de dialoog en samenwerking met de sportvisserij binnen uw waterschap? (Na 

voetbal – de tweede NOC/NSF sportbond van Nederland met meer dan 750.000 leden en 

ruim 1,7 miljoen recreatievissers)  

Ja/Nee Licht u toe. 

2. Staat u positief tegenover de hengelsport als algemene recreatievorm? 

Ja/Nee Waar ziet u kansen? 

3. Vindt u dat het waterschap een voorname rol speelt bij de bereikbaarheid en het 

bevisbaar houden van uw wateren?  

Ja/Nee Licht u toe. 

4. Bent u bereidt om de sportvisserij te faciliteren zodat mensen, jong én oud, veilig en 

verantwoord kunnen vissen?  

Ja/Nee Waar ziet u kansen? 

5. Vindt u dat het waterschap extra zou moeten investeren in de kwaliteit van de 

onderwaterwereld; het huis van de vis (waterkwaliteit, biotoop, migratie)?  

Ja/Nee Licht u toe. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 
 

Antwoorden van de deelnemende partijen 

Vraag 1  

Wilt u de dialoog en samenwerking met de sportvisserij binnen uw waterschap? (Na 

voetbal – de tweede NOC/NSF sportbond van Nederland met meer dan 750.000 leden 

en ruim 1,7 miljoen recreatievissers)  

 

 

 Ja. Zowel Waterschap Vallei en Veluwe als Sportvisserij Nederland 

hebben belang bij een gezonde leefomgeving waarin de kwaliteit van het 

oppervlaktewater een grote rol speelt. Bovendien hechten wij 

gezamenlijk aan het behouden en verbeteren van de biodiversiteit dus is 

er voldoende grond voor een open dialoog en samenwerking. 

 

 

 Ja. Sportvissers blijken een oog- en oor-functie te vervullen. Zittend 

langs de waterkant hebben ze zicht op waterverontreiniging, overmatige 

verkleuring van water, overmatige plantengroei, ernstige stank, 

vissterfte, botulisme, milieuvervuiling, zwerfvuil op of aan het water, en 

andere denkbare (ongewenste) situaties bij of op het water. Een goede 

oppervlaktewaterkwaliteit is een kerntaak van een waterschap en in 

wederzijds belang van de sportvisserij. 

 

 

Ja. 

 

 

 

 

 
Nee. In zijn algemeenheid zijn wij als Partij voor de Dieren tegen 

hengelen, wij vinden dat hengelen moet worden verboden.  

Vissen zijn geen speeltje voor hengelaars, maar wezens met een 

persoonlijkheid, die angst, pijn en stress kunnen ervaren.  

Wij vinden dat vissen een natuurlijk leven moeten kunnen leiden. Wat 

ons betreft faciliteert het waterschap hengelen in zijn geheel niet. 

 

 

Ja. Absoluut. Het motto van de ChristenUnie bij deze verkiezingen is: 

Ruimte voor elkaar. Want we hebben elkaar nodig bij het bevorderen 

van een gezonde waterkwaliteit. Een goede visstand draagt daaraan 

bij. We beschouwen sportvissers daarom als de helpende ogen en 

handen van het waterschap. 

 

 
Ja 

 

 



 

 
 

 

 

Ja, absoluut. De sportvisserij is wat de PvdA betreft een belangrijke 

partij en vanzelfsprekend een partner voor het Waterschap. Dat staat 

buiten kijf. 

 

 

 

 

Ja, sportvisserij en waterschap zijn onlosmakelijke partners. De 

beschikbaarheid van voldoende en gezond water staat bij BBB hoog 

op de prioriteitenlijst. Gedegen kennis van de visstand is een 

belangrijke bijdrage bij het voeren van een gezond beleid. 

 

 
Geen antwoord gegeven 

 

 

 

 

 

 
 Ja, de sportvisserij moet in onze ogen kunnen blijven bestaan. 

 

 

 

 

 

 
Ja. Water Natuurlijk is in 2008 opgericht op initiatief van 

Natuurmonumenten, de provinciale natuur- en milieufederaties en 

Sportvisserij Nederland. Wij staan voor duurzaam waterbeheer en vinden 

het belangrijk dat ook waterschappen bijdragen aan recreatie, natuur en 

het realiseren van maatschappelijke opgaven voor alle inwoners van 

Nederland.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 
 

Vraag 2 

Staat u positief tegenover de hengelsport als algemene recreatievorm? 

 

Ja. Het CDA draagt de sportvisserij een warm hart toe en vindt dat 

hengelsport altijd mogelijk moet blijven op de daartoe aangewezen 

plekken. Daarnaast is het CDA voor maatregelen die bijdragen aan 

het verbeteren van de visstand ,onder andere door de aanleg van 

vispassages en het aanpassen van sluizen. 

 

 

 

Ja. De hengelsport is een vorm van recreatie waarbij de deelnemers 

buiten in de natuur zich ontspannen, tot rust komen en kennis 

kunnen maken met onze flora en fauna. 

 

 
Ja 

 

 

 

 

 
Nee. In zijn algemeenheid zijn wij als Partij voor de Dieren tegen 

hengelen, wij vinden dat hengelen moet worden verboden.  

Vissen zijn geen speeltje voor hengelaars, maar wezens met een 

persoonlijkheid, die angst, pijn en stress kunnen ervaren.  

Wij vinden dat vissen een natuurlijk leven moeten kunnen leiden. Wat 

ons betreft faciliteert het waterschap hengelen in zijn geheel niet.  

 

 

Ja. Net als zwemmen, schaatsen en varen is vissen een mooie manier 

om van het water en de natuur te genieten. Loodvrij vissen is 

belangrijk voor ons. Gelukkig werken we daar aan, samen met 

Sportvisserij Nederland en het Rijk. 

 

 

Ja. Vul MIJNSTEM in en zie wat 50PLUS heeft geschreven. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 
 

 

Ja, de PvdA is groot voorstander van recreatie op, in en bij het water. 

De hengelsport is daar een groot onderdeel van en bovendien zeer 

populair. 

 

 

 

 

 

Ja, sportvisserij als recreatievorm hoort bij de beleving van de 

natuur.  

 

 

 
Geen antwoord gegeven 

 

 

 

 

 
Ja. 

 

 

 
 

   

 

Ja. Water Natuurlijk staat positief tegenover sportvissers die met veel 

respect omgaan met de vissen die ze vangen en de natuur die ze 

betreden bij het uitoefenen van hun sport/hobby 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 
 

Vraag 3 

Vindt u dat het waterschap een voorname rol speelt bij de bereikbaarheid en het 

bevisbaar houden van uw wateren? 

 

Ja. Het CDA is voorstander van recreatief medegebruik van onze 

groene en blauwe ruimte. Dit gebeurt o.a. door fietspaden over 

dijken, klompenpaden langs onze watergangen, maar ook bijv. door 

plaatsen van vissteigers. 

 

 

 

Ja. Het oeverbeheer is een van de taken van het Waterschap. Het 

Waterschap kan daardoor een belangrijke rol vervullen in het 

toegankelijk houden van de oevers voor de hengelsporters, rekening 

houdend met het beschermen van de ecologische waarden van de 

oevers. Het bevisbaar houden van het water hangt nauw samen met 

de waterbeheertaak van het Waterschap. Het waterschap handhaaft 

het waterpeil door afvoer van overtollig water en vasthouden en 

aanvoer in droogteperiodes. Hiervoor is nodig het water op diepte te 

houden (baggeren) en het maaien en verwijderen van overmatige 

waterplanten. 

 

 

Nee. Het komt neer op de financiering en uitvoering. In ons 

waterschap hebben wij vertrouwen in dat er geen extra financiering 

nodig is (voldoende begroot/goede kwaliteit en afwegingen). 

 

 

 

 
Nee. In zijn algemeenheid zijn wij als Partij voor de Dieren tegen 

hengelen, wij vinden dat hengelen moet worden verboden.  

Vissen zijn geen speeltje voor hengelaars, maar wezens met een 

persoonlijkheid, die angst, pijn en stress kunnen ervaren.  

Wij vinden dat vissen een natuurlijk leven moeten kunnen leiden. Wat 

ons betreft faciliteert het waterschap hengelen in zijn geheel niet.   

 

 

Jazeker. De ChristenUnie wil daarom dat paden langs het water en de 

dijken zo veel mogelijk beschikbaar zijn voor wandelaars en fietsers. 

Vanzelfsprekend mag recreatief gebruik van het water niet in strijd 

zijn met de uitvoering van de kerntaken van het waterschap. Maar 

dat is zelden het geval. 

 



 

 
 

 

Ja. biodiversiteit maar wel in teken van mens en natuur. 

 

 

 

 

 

Ja. Zonder meer, de waterkwaliteit inclusief een gezonde visstand zijn 

één van de belangrijkste taken van het Waterschap. Daar bij zijn 

toegankelijke oevers belangrijk en moeten er zeer zwaarwegende 

redenen zijn om oppervlaktewater niet aan te merken als viswater. 

Overigens is oeverbegroeiing ook belangrijk, omdat dit een belangrijk 

ecosysteem is voor planten en insecten langs het water. Rietkragen 

zijn ook belangrijk voor jonge, opgroeiende vis als schuilplaats voor 

roofvissen en aalscholvers. 

 

 

Ja, in de dialoog en in de samenwerking met de sportvisserij hebben 

beide partijen er belang bij elkaars afwegingen te kennen. 

Slootranden en waterkanten zijn aan wisselende benaderingen 

onderhevig, waarbij de (perceptie van de) biodiversiteit boven en 

onder water een prominente rol speelt. Dat kan van jaar tot jaar 

verschillen. Bereikbaarheid en bevisbaarheid zullen mee bewegen 

met de regelgeving omtrent de bermen en waterkanten. Vakkundige 

inbreng van de sportvisserij is cruciaal.   

 

 

We willen ons standpunt in deze wel toelichten, maar expliciet ja of 

nee vinden wij lastig bij deze vraag en geen recht doen aan onze 

opvatting. Wij hebben er geen enkele moeite mee dat u gebruik 

maakt van schouwpaden als die langs viswateren zijn gelegen. 

Voorwaarde is wel dat er geen rotzooi achtergelaten wordt. Dat zal in 

de meeste gevallen ook niet gebeuren. Wij horen daar in elk geval 

gelukkig zelden klachten over. Schouwpaden worden nagenoeg altijd 

onderhouden door het waterschap. Men moet in het algemeen als 

waterschap terughoudend zijn om daar beperkingen in aan te 

brengen om mogelijkheden om daarvan gebruik te maken als men 

gaat vissen. Verder vinden wij het een goede zaak dat ook de 

sportvisserij bijdraagt aan instandhouding of verbetering van 

bereikbaarheid en bevisbaar houden van onze wateren. 

 

 



 

 
 

 

 

Ja, zo kan kwaliteit van water en leven in het water geborgd blijven. 

 

 

 

 

 

Ja. Water Natuurlijk wil water en groen zo dicht mogelijk bij de 

inwoners brengen. Water verbindt mensen met elkaar en met hun 

omgeving. Water trekt mensen aan, om te zwemmen, te wandelen, 

te varen, te vissen of anderszins te recreëren. Het is belangrijk om op 

meer plaatsen dijken, maaipaden en recreatiewater goed te 

ontsluiten. De mogelijkheden voor duurzame natuurbeleving met 

kano’s, roeiboten en fluisterboten versterken we via een 

aantrekkelijk, goed gezoneerd netwerk van vaarwater met 

bijbehorende voorzieningen. Wij vinden het plaatsen van passende 

voorzieningen, zoals steigers, informatieborden, routemarkeringen, 

visplekken en lozingspunten voor vuil water van boten 

vanzelfsprekend. Het waterschap spant zich wat ons betreft actief in 

om dit goed te regelen en om de vaarwegen op orde te houden. 

Veiligheid en natuurwaarden staan daarbij voorop en kunnen 

recreatie belemmeren of onmogelijk maken. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 
 

Vraag 4 

Bent u bereidt om de sportvisserij te faciliteren zodat mensen, jong én oud, veilig en 

verantwoord kunnen vissen? 

 

Ja/Nee. Recreatief medegebruik is geen kerntaak van het waterschap 

maar het CDA is van mening dat wanneer er meekoppelkansen zijn 

die zeker moeten worden betrokken bij planvorming en uitvoering. 

Sportvisserij Nederland kan daarbij zeker suggesties aandragen. 

 

 

 

Ja. Dat willen we doen door onder andere te pleiten voor het 

realiseren van vissteigers voor personen met een beperking. 

 

 

 

Ja. 

 

 

 

 

 

 
Nee. In zijn algemeenheid zijn wij als Partij voor de Dieren tegen 

hengelen, wij vinden dat hengelen moet worden verboden.  

Vissen zijn geen speeltje voor hengelaars, maar wezens met een 

persoonlijkheid, die angst, pijn en stress kunnen ervaren.  

Wij vinden dat vissen een natuurlijk leven moeten kunnen leiden. Wat 

ons betreft faciliteert het waterschap hengelen in zijn geheel niet    

 

 

Ja/Nee. Een goede waterkwaliteit en een goede bereikbaarheid zijn 

daarvoor belangrijk. Dat ziet de ChristenUnie als taak voor het 

waterschap. Aanvullende voorzieningen die niets met de taak van het 

waterschap te maken hebben, zijn voor rekening van andere 

overheden of de initiatiefnemers zelf. 

 

 

Ja.  

 

 

 

 



 

 
 

 

Ja. Absoluut. Vissen biedt een mooie vorm van recreatie en 

ontspanning voor alle leeftijden. 

 

 

 

 

 

 

Ja, in de dialoog zullen wij elkaar vinden. BBB staat zeer positief ten 

aanzien van de sportvisserij.  

   

 

 

Wanneer langs een water waar gevist kan worden werkzaamheden 

uitgevoerd worden, beoordelen of er dan tegen geringe kosten 

wellicht iets extra’s gedaan kan worden voor de sportvisserij. Werk 

met werk maken kan vaak veel kosten besparen. 
 

 

 

 

Ja. Waar ziet u kansen? Zorg voor weinig beperkingen en laat 

mensen gewoon hun hobby hebben. 

 

 

 

 

 

Ja. Water Natuurlijk wil dat het waterschap samen met andere 

organisaties werkt aan de terugkeer van een natuurlijke, rijke 

visstand. En samen met hen voeren waterschappen projecten uit om 

dat te bereiken, zoals het monitoren van de visstand en 

visstandbeheer. Vislood vergiftigt water en moet zo snel mogelijk 

verbannen worden. Water Natuurlijk pleit voor meer visparels: een 

plek voor ontmoeting, bewustwording en betrokkenheid. Met goede 

visstekken voor jong en oud en bovenal goede omstandigheden voor 

vissen. Zoals natuurlijke oevers, rietkragen en visbossen waarin 

vissen kunnen schuilen, voedsel vinden en paaien. 

 

 

 

   

 

 
 

 

 



 

 
 

Vraag 5 

Vindt u dat het waterschap extra zou moeten investeren in de kwaliteit van de 

onderwaterwereld; het huis van de vis (waterkwaliteit, biotoop, migratie)? 

 

Ja. Er ligt nog een grote opgave om de komende jaren verder toe te 

werken aan de Kaderrichtlijn Water. Daaraan is onlosmakelijk 

verbonden de verbetering van de aquatische ecologische toestand 

van onze wateren, waarin ook de visstand beter kan gedijen. Werken 

aan de kwaliteit van ons oppervlaktewater vraagt derhalve ook 

investeringen. Het CDA is bijv. nog steeds trots op de vistrap bij het 

Veluwegemaal in Wapenveld. 

 

 

Ja. Dit gebeurt al o.a. door het realiseren van vistrappen en het 

inrichten van natuurlijke oevers (paaiplaatsen). We vernemen graag 

waar en hoe dit naar uw mening extra aandacht behoeft. Dit biedt 

AWP de mogelijkheid om het nodige aan de orde te stellen. 

 

 

 

Nee. Het komt neer op de financiering en uitvoering. In ons 

waterschap heb ik vertrouwen in dat er geen extra financiering nodig 

is (voldoende begroot/goede kwaliteit en afwegingen). 

 

 

 

 

 

Ja. Wij vinden wij dat het waterschap (veel) meer zou moeten 

investeren in ruimte voor vissen. Sluizen en gemalen moeten worden 

aangepast, zodat vissen er veilig langs kunnen. Uiteindelijk moeten 

alle wateren zodanig worden verbonden dat er geen beperkingen zijn 

aan de migratie voor vissen.    

 

 

Ja. Hier is nog ruimte voor verbetering. Het aanleggen van vistrappen 

en visvriendelijke gemalen is steeds meer gemeengoed geworden. 

Toch zijn die er nog niet op alle plekken waar dat wel wenselijk is. 

Het is niet alleen een kwestie van het beschermen van de visstand, 

maar ook van het bevorderen van een gezond ecosysteem. Dat 

betekent meestal namelijk: een betere waterkwaliteit. 

 

 

Ja. Ook naar evenredigheid.   

 

 

 



 

 
 

 

 

Ja. Zeker weten. De waterkwaliteit en een gezond ecosysteem en 

visstand zijn één van de kerntaken van het Waterschap volgens de 

PvdA. Daarbij hoort ook zeker het verbeteren van de mogelijkheden 

voor vismigratie, zodat migrerende soorten hun paaigronden zonder 

obstakels kunnen bereiken. Alle stuwen moeten in principe worden 

voorzien van vistrappen. 

 

 

 

Ja, maar in een breder perspectief. Wij geven in onze top 10 

focuspunten meerdere keren aan, dat de noodzaak er is voor: 

voldoende gezond water, voor de unieke biotoop van het 

Veluwemassief dat een eigen benadering behoeft, dat de 

waterhoogten bepaald gaan worden in overleg met de gebruikers en 

niet in de laatste plaats het zeer negatieve effect van overstorten 

proberen te beheersen. Daarnaast nog gedegen onderzoek naar Zeer 

Zorgwekkende Stoffen die niet door de waterzuiveringen verwijderd 

worden. Alles heeft ook een directe relatie tot de kwaliteit van het 

huis van de vis. 

 

 

Ook deze vraag laat zich in onze ogen niet even met ja of nee 

beantwoorden. Dat zullen we toelichten. Het waterschap heeft op 

grond van 1 van haar kerntaken te zorgen voor schoon water. Daar 

wordt jaarlijks veel geld aan besteed. Daarnaast zijn de 

waterschappen verplicht om bijvoorbeeld bij renovatie van stuwen te 

zorgen voor de mogelijkheden van vismigratie. Naar onze mening 

leveren zij daarmee al jaren een belangrijke bijdrage aan het 

verbeteren van de visstand. Door dat mee te nemen in plannen die 

langskomen, doen zij in onze ogen al best veel voor de sportvisserij. 

Stand van de biotoop is dan weer een uitvloeisel van hetgeen 

hierboven is genoemd. Dat hoeft van de SGP verder geen extra 

aandacht. 
 

 

 

Ja. Zelfde als bij vraag 1, een totale boeking van levenskwaliteit. 

 

 

 

 

 



 

 
 

 

Ja. Het is helaas nog altijd slecht gesteld met de Nederlandse 

waterkwaliteit. Dat zeggen ook Natuurmonumenten en de Europese 

Unie. Water Natuurlijk wil daarom dat de waterkwaliteit snel wordt 

verbeterd. Daarbij moet minimaal worden voldaan aan de wettelijke 

Europese eisen. Deze zijn vastgelegd in de Europese Kaderrichtlijn 

Water. In 2027 moeten we daaraan voldoen. Gezond water kenmerkt 

zich door een rijke biodiversiteit. Water Natuurlijk wil dat het 

waterschap meer natuurvriendelijke oevers en vistrappen -die 

hiervoor nodig zijn- aanlegt en goed beheert. Sloten, slootkanten en 

oevers worden uiteraard natuurvriendelijk beheerd wat leidt tot meer 

planten, vissen en insecten in het water en op de oever. Het vormt zo 

ook een kwaliteitsimpuls voor een biodivers landschap. 

 

 

 

 

Overige partijen 

Ondernemend Water en Lokaal Waterbeheer hebben (nog) geen reactie gegeven op de gestelde 

vragen.  

 

 

 
 


